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Referat af ordinær generalforsamling d. 24.04.25 

 

Punkt 1 Asger Søndergård blev valg som dirigent.  

Han konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt.  

Lise Skjerbæk blev valgt som referent.   

44 haver var repræsenteret. 

 

Punkt 2 Formanden bød velkommen. Særlig velkomst til de nye medlemmer i haverne 4, 30a, 47, 59, 

71 og 82.  

Se formandens beretning indsat efter referatet.  

Beretningen udløste en del spørgsmål og refleksioner om foreningens fremtid – både ift. 

vores økonomi og den overordnede retning. 

Der blev spurgt ind til muligheden for at blive en selvstændig forening og udtrykt et tydeligt 

ønske fra medlemmernes side om, at bestyrelsen arbejder videre i den retning.  

 

Punkt 3 Regnskabet blev godkendt.  

Generalforsamling – Regnskab og budget for Medlemshaverne 2025  

 Regnskab 

2023 

Budget 

2024 

Regnskab 

2024 

Budget 

2025 

 

Reparation/vedligehold 34.577  50.000  17.046  128.550  Note 1 

Møder 5.992  9.000  6.986  9.000  Note 2 

Administration 1.366  1.500  1.416  1.500   

TOTAL udgifter 41.935  60.500  25.448  139.500   

      

Tilskud til drift 50.000  50.000  50.000  50.000   

Ekstraordinær indtægt -  -  -  -  

Overskud 8.065  (10.500)  24.552  (89.050)   

Kapital 133.124  122.624  157.676  68.626   

Note 1 Driftsbudget:  

Udgift til udskiftning af Låge A og B blev godkendt (100.000 kr. inkl. moms.) 

10 x stakning på affaldspladsen 8.550 kr. inkl. moms 

20.000 kr. til løbende drift svarende til regnskab for 2024. 

   

Note 2 Der er igen i år afsat midler til en evt. aktivitet arrangeret af medlemmer. 

 

Punkt 4 Budgettet blev godkendt. 

 

Punkt 5 Indkomne forslag - Ingen 

 

Punkt 6 Orientering om Haveselskabets medlemshavers fremtid. Repræsentant fra Haveselskabet var 

ikke tilstede og havde ikke svaret på vores invitation.  

 

Punkt 7  Orientering om ændring af reglement. Forslag fra GF om ny formulering (sat i kursiv) vedr. 

klipning af hæk. Forslaget blev taget til efterretning.  
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 Vedr. Hækkeklipning § 8.13 
Hække skal klippes minimum to gange om året. Første gang i begyndelsen af 

sommeren, således at hækhøjden ikke overstiger 180 cm (jf. Hegnsloven), og 

hækbredden ikke bliver mere end 60-80 cm. Hækbredden må ikke være til gene for 

gangarealerne. Da hækkene under gunstige vejrforhold skyder kraftigt henover 

sommeren, vil hækkene som regel skulle klippes flere gange for at kunne holde 

målene.   

 

Punkt 8 Valg af formand − Anne Mayo (Have 12 A) genopstillede og blev enstemmigt valgt. 

Punkt 9 Valg af bestyrelsesmedlemmer   

Anna Stamakatis (Kat) (Have 56) − genopstillede og blev enstemmigt valgt. 

Lise Skjerbæk (Have 37) − genopstillede og blev enstemmigt valgt. 

Susanne Schiødt (Have 17) – stillede op som fuldgyldigt medlem og blev enstemmigt valgt. 

 

Punkt 10 Valg af suppleant − Jette Andersen (Have 1) stillede op som suppleant og blev enstemmigt 

valgt. 

 

Punkt 11 Valg af revisor: Asger Søndergård blev enstemmigt valgt. 

  

Punkt 12 Evt.  

 Spørgsmål: 

- Vil Haveselskabets Have blive bevaret, som den er nu? 

- Er det muligt at få grus fra Haveselskabet, inden Slots- og Kulturstyrelsen overtager 

haven? 

 Opmærksomhedspunkter: 

- Japansk Pileurt vokser ind på grundene (især omkring have 46), Slots- og Kulturstyrelsen 

er blevet kontaktet, som en gang om året har fjernet dem.  

- Bænkene på tennisbanen bruges som adgang ind over hegnet til Medlemshaverne (især 

omkring have 59). 

Forslag: 

- Hvis man har eventuelle effekter til genbrug, kan man enten annoncere på Facebook-

siden: Haveselskabets medlemshaver eller hænge en notits op i udhængsskabene ved 

hhv. port A og B.  

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Bestyrelsen holdt deres konstituerende møde umiddelbart efter GF. 

 Anne Mayo – formand 

 Anna Stamakatis – næstformand og kasserer 

Lise Skjerbæk – sekretær 

Mette Lunhart – vurderinger og nye medlemmer 

Susanne Schjødt – logistik  

Jette Andersen – suppleant 
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Formandens beretning for 2024 - Generalforsamling – 24. april 2025 

Velkommen - Dejligt at se jer alle igen – og et særligt velkommen til vores nye medlemmer i haverne: 4, 

30a, 47, 59, 71 og 82. Vi glæder os til at lære jer bedre at kende og håber, I allerede føler jer hjemme i 

foreningen. 

Den nye lejekontrakt med Slots- og Kulturstyrelsen - Som I måske har set i den meddelelse, der blev sendt 
ud via alle-mail, har Haveselskabet besluttet at overdrage pasningen og plejen af Haveselskabets have til 
Slots- og Kulturstyrelsen. Overdragelsen træder i kraft den 30. juni 2025. 

Vi er blevet informeret om, at der indtil videre ikke sker nogen ændringer for os, og at det endnu ikke er 
afgjort, hvordan området skal administreres fremover. Vi vil naturligvis holde jer orienteret, så snart vi ved 
mere. 

Slots- og Kulturstyrelsen har kontaktet bestyrelsen og gjort det klart, at der ikke er tale om en nedlæggelse 
af området – tværtimod: Kolonihaverne er registreret som varige, og det står fast. Styrelsen har desuden 
meddelt, at de vil indkalde bestyrelsen til et møde, når der foreligger mere konkret information om blandt 
andet affaldspladsen og fremtidig administration. 

Bestyrelsen vil i den forbindelse sætte fokus på vores muligheder som forening – især i forhold til den 
kommende lejekontrakt. 

Nye låger ved indgang A og B - Vi har indhentet tilbud på nye låger ved indgang A og B. Prisen lyder på cirka 
100.000 kr., og beløbet er allerede lagt i driftsbudgettet under posten reparation og vedligehold. Vi 
forventer, at arbejdet går i gang i begyndelsen af maj. 

Forventninger til havernes vedligeholdelse - Bestyrelsen har fortsat en klar forventning om, at vi i 
fællesskab passer godt på vores forening. Det indebærer, at både huse og haver er velholdte og ikke 
fremstår misligholdte eller forsømte. 

Vi synes, det går rigtig godt – og vi er glade for den positive og konstruktive dialog, vi har haft med enkelte 
medlemmer omkring vedligeholdelse. Det lover godt for fremtiden. 

Afslutning - Afslutningsvis vil jeg gerne sige tak til bestyrelsen for det gode samarbejde – og en særlig tak til 
Halldór Færch, som desværre ikke længere er medlem af vores forening. Halldórs indsats og engagement 
har sat spor, og vi savner ham. 

Tak også til jer medlemmer for jeres indsats og vilje til at skabe en god og tryg forening for os alle. 

Hvis nogen af jer har lyst til at tage initiativ til et socialt arrangement i løbet af sæsonen, skal I endelig ikke 
holde jer tilbage – alle bidrag til fællesskabet er meget velkomne. 

Vi ser frem til en ny havesæson fyldt med gode og hyggelige stunder – og et fortsat godt samarbejde. 

Anne Mayo, Formand  


